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Od srpna roku 2005 budou v Evropské unii 
producenti elektrospotřebičů odpovídat za 
ekologickou likvidaci výrobků svých značek. 

 Dříve vyrobené zboží bude rozebráno ze 
společných prostředků, které zaplatí spotřebite-
lé v ceně nově zakoupených spotřebičů. Pří-
slušné zákony Mi-
nisterstvo životního 
prostředí ČR teprve 
připravuje.  

"Pokud bude měře-
no všem stejně, ne-
mělo by to mít pro 
naše postavení na 
trhu žádné význam-
nější následky. Bu-
deme se snažit, aby 
dopady evropské 
směrnice na zákaz-
níky byly co 
nejmenší," řekl Jiří 
Ondráček, předseda 
představenstva spo-
lečnosti ETA Hlinsko. Nebezpečný odpad v 
elektrospotřebičích bude muset výrobce od 
domácností získat a na své náklady zlikvidovat 
- dnes to platí například u chladniček. Týká se 
široké řady zboží - holicími strojky počínaje a 
velkomrazicími boxy konče. Evropská rada 
předpokládá, že zavedená opatření způsobí 
vyčištění komunálního odpadu. Už koncem 
roku 2006 by pak z každé domácnosti dorazil 

do sběren oddělený elektroodpad o váze čtyř 
kilogramů na osobu.  

Již dnes někteří obchodníci zabezpečují eko-
logickou likvidaci spotřebičů.  

Řetězec Datart nabízí svým zákazníkům 
odvoz vysloužilých přístrojů a dává jim potvr-

zení, že elektrospo-
třebič bude zlikvido-
ván šetrně k životní-
mu prostředí.  
"Máme na staré 
přístroje vlastní 
sklad a odtud je 
vozíme firmě, která 
zajistí ekologickou 
likvidaci," uvedl 
ředitel Pavel Sláma. 
Podle něj je zajištění 
sběru přes obchod-
níky nejlevnější, 
protože rozvážková 
služba při jedné 
cestě předá zákazní-

kovi nový výrobek a současně odveze starý. 
Někteří zastánci ekologicky tříděného odpa-

du by preferovali systém prodeje nebezpeč-
ných výrobků s vratnou zálohou. Tu by spotře-
bitel získal zpátky při odevzdání nefunkčního 
výrobku na určených místech - například u 
prodejce nebo sběrnách. Po ulicích by se tak 
přestaly objevovat televizory s rozbitými obra-
zovkami nebo ledničky s vytékajícím freonem. 

Staré spotřebiče budou likvidovat výrobci 
Editorial 

Litomyšl zlevnila poplatky za odvoz 
odpadu  

Zastupitelé Litomyšle na Svitavsku rozhodli 
o snížení poplatku za svoz a zpracování komu-
nálního odpadu. Lidé za rok 2004 za svoz 
odpadu zaplatí 396 korun. Litomyšl je tak 
jediným větším městem v kraji, kde je tento 
poplatek nižší než 400 korun.  

Slovensko se obává přílivu odpadů 
po vstupu do EU  

Slovensko se obává, aby se po vstupu do 
Evropské unie nestalo v budoucnu konečnou 
stanicí chystané liberalizace přepravy odpadů. 
"U nás je ukládání i zpracování odpadů stále 
lacinější, takže se obáváme, že by k nám mohl 
nekontrolovatelně přitékat proud (odpadů)," 
řekl slovenský ministr životního prostředí 
László Miklós, který se v Bruselu zúčastnil 
zasedání svých partnerů ze stávajících a bu-
doucích zemí EU. Podobný osud by v důsled-
ku "ekologického dumpingu" mohl hrozit i 
dalším přistupujícím státům. Slovensko proto 
hájilo "konzervativnější" přístup s přísnějšími 
preventivními kontrolami.  

Moravská Třebová bude zdobit  
popelnice květinami  

V Moravské Třebové na Svitavsku bude za 
pár měsíců na první pohled zřejmé, zda v ulici 
žijí lidé s kladným, či záporným vztahem k 

(Pokračování na straně  2) 

Krátce 

Producenti spotřebičů v zemích Evropské unie budou od 
srpna 2005 odpovídat za ekologickou likvidaci svých výrobků.  

Poslanci dali zelenou vytvoření sítě chráněných oblastí 
evropského typu Natura na území Česka. První verzi 
novely sněmovna zamítla v listopadu. Druhého března 
předpis schválila, proti byl klub ODS. Jedna formula-
ce, kterou poslanci do novely vložili, oslabuje pravo-
moc ministerstva životního prostředí rozhodovat o 
výjimkách ze zákona. "O tom, co je veřejný zájem, by 
nakonec mohla rozhodovat až vláda," řekl náměstek 
ministra Ladislav Miko.  Novelu vyžadovanou Bruse-
lem ještě musí schválit Senát a prezident. Pokud nove-

la zákona o ochraně přírody a krajiny nevstoupí v platnost 1. května, hrozí státu od EU sankce. ČR 
také může přijít o možnost čerpat peníze z evropských fondů, možná až o 2 mld. Kč. Poslance na 
to upozornil ministr životního prostředí Libor Ambrozek. "Česko je poslední z přistupujících zemí, 
která ještě směrnice nepřijala," zdůraznil. Na schůzi horní komory se může novela dostat v polovi-
ně března.  Pro přijetí zákona se těsně před hlasováním přimluvil ve sněmovně i premiér Vladimír 
Špidla. "Kosmická loď Země je stále ohroženější," řekl dlouholetý člen Českého svazu ochránců 
přírody poslancům. Uvedl, že vytvoření sítě ochranných území je malým krokem k trvalé udržitel-
nosti životního prostředí, který společnost nezatíží nepřijatelným způsobem.  

Poslanci pro vytvoření sítě chráněných oblastí Natura 
Ekologie 

VODOVODY A KANALIZACE 
BEROUN, a.s. 

Mostníkovská 255, 266 41, Beroun 
Tel:  311 747 111, 800 100 663 
Fax: 311 621 372 

 

Největší dodavatel pitné vody v bývalém okresu  
Beroun a  v části okresu Praha-západ.  

 

Poskytované služby a činnosti: 
• provozování vodovodů, kanalizací a ČOV 
• laboratorní  služby akreditované laboratoře (analýzy pitné i 

odpadní vody) 
• ZÁKAZNICKÁ CENTRA v Berouně a  Hořovicích  
• poradenství v oblasti vodohospodářských staveb 
• projekční činnost 
• dovoz vody cisternami 
• práce kanalizačního a čistícího vozu 

www.vakberoun.cz,  office@vakberoun.cz 

http://odpady.ihned.cz/
http://www.vakberoun.cz,
mailto:office@vakberoun.cz
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Kovohutě Příbram, které jsou největším českým zpracovatelem olověných odpadů, zvyšují re-
cyklaci starých autobaterií. Loni jich vykoupily o 200 tun víc než v roce 2002. Návratnost použi-
tých akumulátorů, tzv. recycling rate, se zvýšil na téměř 81 %, řekla manažerka marketingu Marti-
na Říhová. Výpočet recycling rate vychází z porovnání skutečného výkupu s výskytem starých 
akumulátorů vykalkulovaných podle množství používaných motorových vozidel. Údaje firma 
získává ze statistiky o aktivním vozovém parku v ČR. Průměrnou životnost olověných akumuláto-
rů a hmotnost jednotlivých druhů odhaduje podle údajů od výrobců. Stejně počítají recycling rate i 
země v západní Evropě, kde se jeho hodnota pohybuje od 80 do 95 procent. 

Kovohutě Příbram zvyšují recyklaci autobaterií 

Česká republika by do roku 2020 měla snížit 
emise oxidu uhličitého o 30 % v porovnání s 
rokem 1990 a v trendu pokračovat nejméně po 
dalších 10 let. Cíl 
stanovuje Národní 
program na zmírně-
ní dopadů změny 
klimatu v České  
republice, který 
schválil kabinet 
premiéra Vladimíra 
Špidly.  

Vývoj ekonomiky 
podle programu 
prokázal, že Česko 
nebude mít v roce 
2012 problém se 
splněním Kjótského 
protokolu snižování emisí skleníkových plynů. 
Kvůli propadu hospodářství v 90. letech jich 
produkuje o čtvrtinu méně než před čtrnácti 
lety a tento stav bude trvat.  

V roce 2012 tak Česko splní závazek vy-
pouštět do vzduchu o osm procent skleníko-
vých plynů méně než v roce 1990. Protokol, 
který má k roku 2012 snížit světové emise  

o 5,2 % oproti stavu v roce 1990, má začít 
platit za necelé dva roky. Česko přispívá ke 
znečištění půl procentem světových emisí, 

největší znečišťova-
tel USA 25 %. Čes-
ko proto chce v 
budoucnosti uzaví-
rat dvoustranné 
smlouvy se zeměmi 
Evropské unie, 
které s ní budou 
chtít obchodovat s 
emisemi. Podle 
nedávno schválené 
směrnice Evropské 
unie by měl být 
obchod s emisemi 
možný od příštího 

roku. Nyní se připravuje národní plán, který 
má stanovit českým podnikům limity pro tako-
vé obchodování. Na základě nové směrnice 
budou mnohé provozy potřebovat zvláštní 
povolení k emisím skleníkových plynů. Podni-
ky, které limit nevyčerpají, budou moci nevy-
čerpanou část prodat firmě, která není s to se 
do stanovené hranice vejít.  

ČR plánuje další snížení emisí skleníkových plynů  

životnímu prostředí. Těm, kteří nechtějí svět 
zavalený odpady, bude zdobit kontejnery na 
separovaný odpad květina. Na nepořádné se 
bude mračit bodlák. Toto odlišení samolepkami 
bude součástí projektu Zdravého města a Tech-
nických služeb. Ekoprojekt má ke třídění odpa-
du vést obyvatele města od nejútlejšího věku.  
Projekt Kytičky panáčka Sběráčka začíná od 
nejmenších -  dětí z mateřských škol. 

Občané EU si mohou vytvořit lepší 
obrázek o znečistění prostředí  

Občané zemí EU si budou moci udělat lepší 
představu o znečistění životního prostředí ve 
svém okolí. Evropská komise a Evropská agen-
tura pro životní prostředí (EEA) sdělily, že na 
internetových stránkách  www.eper.cec.eu.int 
uveřejňují seznam 10 000 velkých průmyslo-
vých podniků.  

Praha 10 zřídila zelenou linku  
s nepřetržitým provozem  

Radnice Prahy 10 zřídila takzvanou zelenou 
telefonní linku s nepřetržitým provozem. Na 
číslo 267 093 725 mohou lidé kdykoli zavolat 
své připomínky a podněty k čistotě a k likvidaci 
odpadů na území desáté městské části, oznámil  

(Dokončení ze strany  1) 

(Pokračování na straně 3)

Odborné měsíčníky Hospodářských novin  
Moderní obec a Odpady  

připravují do čísla, které vychází  
5. 5. 2003 (Moderní obec) a 19. 5. (Odpady)  

společnou přílohu  
VODOVODY A KANALIZACE 2004  

•  Financování výstavby čistíren odpadních vod 
•  Dotace na stavbu vodovodů a kanalizací 
•  Koncepce krajů v oblasti vodovodů a kanalizací 

 

Oba odborné měsíčníky budou k dispozici všem vystavovatelům 
a účastníkům doprovodného programu  mezinárodní výstavy 
Vodovody a kanalizace 2004, která se bude konat 25. – 27. 
května 2004 na Výstavišti v Praze Holešovicích. Navíc jsou 
Moderní obec a Odpady mediálními partnery výstavy.  

 

Firmy podnikající v  oblasti ČOV, vodovodů a kanalizací mají 
možnost nabídnout cílové skupině svých potenciálních zákazníků 
své produkty a služby prostřednictvím inzerátů nebo placených 

komerčních prezentací.  
 

Bližší informace Vám podá:  
Petr Pfleger, tel.: 233 071 403, GSM: 603 198 873,  
fax: 233 072 012, e-mail: petr.pfleger@economia.cz 

 

Uzávěrka objednávek inzerce:  13. 4. 2004 

Metropole rakouské spolkové země Štýrsko - Štýrský Hradec (Graz) - a okres Voitsberg se roz-
hodly bojovat proti vysoké koncentraci prachových částic v ovzduší snížením maximální povolené 
rychlosti pro automobily. Nařízení bude platit celý měsíc březen.  

V dotčených oblastech se maximální povolená rychlost na dálnicích snížila na 80 ze všeobecně 
platných 130 kilometrů v hodině. To se týká 13 kilometrů dlouhého úseku dálnice A2, jakož i šesti 
kilometrů dálnice A9, jež vede ze severu na jih země. Mimo města předpis omezil povolenou rych-
lost na nejvíce 70 kilometrů v hodině a v stanovených obcích kromě hlavních ulic na 30 kilometrů 
v hodině (dosud 100, respektive 50 kilometrů v hodině). Motoristé se musejí připravit na to, že 
pokud po vybraných silnicích nebudou jezdit pomaleji, patrně se nevyhnou pokutám. Policie totiž 
rozhodla, že dodržování nového předpisu bude přísně kontrolovat.  

Rakouská města kvůli prachu omezí rychlost aut  

Odpady 

e-mail: kovohute@kovopb.cz , http://www.kovopb.cz 

http://odpady.ihned.cz/
http://www.eper.cec.eu.int
mailto:petr.pfleger@economia.cz
mailto:kovohute@kovopb.cz
http://www.kovopb.cz
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9. ročník  konference  
RECYCLING 2004 

s mottem 
»Možnosti a perspektivy recyklace stavebních 
odpadů jako zdroje plnohodnotných surovin«  

 

se bude konat ve dnech  11. a 12. března 2004  
v  Brně v hotelu Santon u brněnské přehrady.  

Podrobnější informace a přihlášku na konferenci  
získáte na webových stránkách ARSM  

http://www.arsm.cz nebo u jejího garanta  
doc. Ing. M. Škopána, CSc., prezidenta ARSM,  

Technická 2, Brno, tel.: 605 720 234,  
e-mail: skopan@udt.fme.vutbr.cz.  

Kampaň na podporu třídění odpadů zahájil 
od března liberecký magistrát. Cílem akce je 
upozornit občany na důležitost separování 
odpadů i na možnost likvidace 
nebezpečných či velkoobjemo-
vých odpadů.  

"Řada občanů například stále 
neví, že ve městě funguje velký 
sběrný dvůr, kam mohou velký 
odpad odvézt, a že je zdarma," 
řekl primátor Jiří Kittner. Od-
pad tak stále končí na černých 
skládkách. Podle vedoucí oddě-
lení odpadů a zeleně liberecké-
ho magistrátu Moniky Šilarové 
je hlavním úkolem kampaně 
nazvané Odpady 2004 občany 
informovat.  

"Chceme upozornit na pro-
blematiku odpadů a také na 
systém, který ve městě už ně-
kolik let funguje," uvedla Šilarová. Magistrát 
proto podle ní připravil letáky, plakáty a také 
samolepky, které budou občany po celém měs-
tě upozorňovat na jednotlivé druhy odpadů a 
ukazovat, jak by s nimi měli naložit. "Připravili 

jsme také výchovný program určený pro děti 
ze základních škol," dodala Šilarová. Podle ní 
se také připravuje nový projekt řešení sběru a 

separace odpadů ve městě, 
který počítá s rozšířením sou-
časného počtu 180 stanovišť na 
tříděný odpad.  
"Pokud ale budeme služby v 
oblasti odpadů rozšiřovat, musí 
občané města počítat s tím, že 
to přinese zvýšení nákladů na 
likvidaci odpadů a tedy i zvýše-
ní poplatku za odpady," doplnil 
primátor Kittner. V letošním 
roce zaplatí podle primátora 
město za likvidaci odpadů 40 
milionů korun. "Už nyní víme, 
že poplatky tyto náklady nepo-
kryjí a z rozpočtu budeme mu-
set doplatit zhruba půl milionu 
korun," poznamenal Kittner. 

Kolem devíti milionů korun přitom občané 
městu na poplatcích dluží. Liberečané platí od 
roku 2001 za likvidaci odpadů 480 korun s 
výjimkou dětí do tří let. Zákon přitom povoluje 
poplatek maximálně 500 korun.  

Liberecký magistrát s kampaní na podporu třídění 

Vsetín rozšíří sběrná místa pro tříděný odpad  
Vsetínská radnice rozšíří počet míst, kam 

mohou lidé nosit tříděný odpad. Ke stávajícím 
50 velkokapacitním kontejnerům přibude zhru-
ba 70 nových kompletně vybavených sběrných 
míst. Lidé tam mohou kromě roztříděného papí-
ru, plastů, kovu či skla přinášet také takzvané 
tetrapakové obaly od nápojů, řekla mluvčí rad-
nice Eva Stejskalová. Radnice takzvaná recyk-
lační hnízda vybaví novými kontejnery za 1,2 
milionu korun, na nichž se finančně podílí i 
firma Ekokom. Podle mluvčí budou barevně 
rozlišeny podle druhu odpadu, například kontej-
nery na nápojové kartony budou červené. Za vytříděný odpad město dostane peníze od firmy Eko-
kom. Za jeden kilogram vytříděných tetrapaků platí společnost městům i obcím zhruba tři koruny. 
Za kilogram papíru dostávají jednu korunu, za sklo 60 haléřů, za kovy 50 až 80 haléřů.  

Ředitel Technických služeb Lubomír Střelec uvedl, že výhodou nových kontejnerů není jen este-
tický vzhled, ale hlavně ekonomické hledisko. "Tyto kontejnery je možno vyprázdnit při jednom 
svozu odpadu, nemusíme je odvážet k recyklační lince tak jako ty stávající," dodal. Cílem města je 
především zvýšení procenta recyklovaného odpadu. "Ačkoliv procento třídění odpadu ve Vsetíně 
od roku 2000 mírně stoupá, stále nepřekročilo hranici sedmi procent. V porovnání s celostátním 
průměrem jsme hluboko pod jeho hranicí," uvedl vedoucí odboru životního prostředí Jiří Trezner. 
Optimální je podle něj recyklace více než 15 procent odpadů. Podle analýzy vsetínských Technic-
kých služeb je situace nejhorší v recyklaci kovového odpadu a PET lahví. Radnice proto hodlá 
distribuovat propagační letáky, které budou lidi vyzývat k recyklaci a třídění odpadu. První velko-
kapacitní kontejnery se ve Vsetíně objevily před třinácti lety. V současné době jsou však jiné mož-
nosti recyklace odpadu. Vsetínská radnice proto pracuje na zefektivnění systému likvidace odpadu, 
jehož součástí by mělo být také otevření dalšího sběrného dvora tak, aby byl co nejvíce dostupný 
občanům. Město plánuje také zprovoznění kompostárny na biologicky rozložitelný odpad.  

mluvčí radnice Jan Charvát. Své připomínky 
mohou občané zasílat také formou SMS na 
telefonní číslo 736 499 364.  

Plzeňský kraj rozdělil 5,5 mil. Kč  
ekologickým projektům  

Dotace 5,5 mil. Kč na 75 ekologických pro-
jektů schválili radní Plzeňského kraje. Měli by 
ještě rozdělit další 1,1 mil. Kč. Smlouvy se 
žadateli, kterými jsou zejména obce a ekolo-
gická sdružení, budou uzavřeny do konce 
dubna. Vybrané projekty, které získaly podpo-
ru maximálně 200 000 korun, doporučila radě 
zvláštní komise.  . 

Středočeský kraj vyhlásil granty  
na ekologické projekty  

Středočeský kraj vyhlásil jarní kolo granto-
vého řízení pro ekologické projekty, ve kterém 
rozdělí přibližně 60 až 70 mil. Kč. O konečné 
výši částky rozhodnou zastupitelé 31. března. 
Žádosti o dotace budou přijímány od 1. do 30. 
dubna. Podrobné informace o podmínkách 
přidělení dotací jsou na stránkách Středočes-
kého kraje na adrese www.kr- stredocesky.cz a 
na odboru životního prostředí a zemědělství 
krajského úřadu.  

Lesy ČR dají na ekologickou  
výchovu přes 2 mil. Kč 

Zástupci 7  středisek ekologické výchovy z 
celého Česka podepsali smlouvy se státním 
podnikem Lesy České republiky na financová-
ní výukových programů o lese a svých vlast-
ních ekologických projektů. Lesníci podpoří 
vzdělávací programy a projekty částkou více 
než 2 mil. Kč. Na výukové programy, kterých 
se v síti 30 středisek v Česku ročně zúčastní 
desetitisíce dětí, je určeno 700 000 korun. O 
stejnou částku se podělí sedm  středisek ekolo-
gické výchovy, jejichž projekty letos uspěly 
mezi 22 přihlášenými do výběrového řízení.  

(Dokončení ze strany 2) 

Časopis Odpady č. 4/2004  
Téma:  

Stavební a demoliční odpad 
•  Legislativní otázky v recyklaci minerálních stavebních odpadů 
•  Stavební odpady a Plány odpadového hospodářství ČR 
•  Posuzování vlastností a možnosti využití recyklátů   
•  Technologická zařízení pro recyklaci stavebních odpadů  

 

Příloha speciál: 
Nebezpečné odpady 

•  Realizační programy pro nebezpečný a zdravotnický odpad 
•  Prevence závažných havárií 
• Doprava nebezpečných odpadů 
•  Zkušenosti ze státní správy   

 

Uzávěrka redakce:  30. 3. 2004 
Uzávěrka inzerce:  31. 3. 2004 

Vychází: 19. 4. 2004 
 

Bližší informace:   
Petr Pfleger, tel.: 233 071 403, GSM: 603 198 873,  
fax: 233 072 012, e-mail: petr.pfleger@economia.cz 

http://odpady.ihned.cz/
http://www.arsm.cz
mailto:skopan@udt.fme.vutbr.cz
mailto:petr.pfleger@economia.cz
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IV. ročník mezinárodní konference 
ODPADY 21 

 

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ   
STŘEDOEVROPSKÝCH ZEMÍ 

 
Ostrava, 18.-20. května 2004, Hotel ATOM  

Konferenci pořádá Sdružení pro rozvoj  
Moravskoslezského kraje a FITE, a.s., Ostrava. 

Odborná témata konference: 
• Plánování  odpadového hospodářství   
• Komplexní využívání biomasy 
• Rozpory v legislativě v oblasti odpadového hospodářství 

 

Doprovodný program:  
 

V rámci konference se uskuteční odborná jednání k tématům: 
• Realizační programy ČR 
• Řešení problémových otázek odpadového hospodářství 
 

 

Bližší údaje o konferenci poskytne:  
Ing. Rostislav Kuboš , tel. 597 479 238,  

najdete je i na www.fite.cz 
 

Uzávěrka závazných přihlášek   
na konferenci  je 15. 4. 2004. 

Odpady č. 3/2004  
 

Téma: Mechanicko-biologická úprava 
POH Středočeského kraje ve vztahu k POH ČR 

Stavební odpady a rekultivace 
Speciál: Úprava a třídění odpadů 

Omezování emisí látek PCDD/F při  
energetickém využívání odpadů 

Změny u cel a celních orgánů po vstupu do EU 
 

Vychází: 15.  března  2004 
 

Objednejte si  
ZDARMA  ukázkový výtisk na  

adrese http://www.economia.cz/info/od/. 
Objednávky předplatného na zelené lince 

 800 11 00 22 nebo na http://odpady.ihned.cz/. 

Brněnská spalovna, kterou provozuje měst-
ská společnost Spalovna a komunální odpady 
Brno (SAKO), loni zlikvidovala o 4800 tun 
odpadu méně než v předcházejícím roce.  

Ředitel spalovny Brno Karel Peroutka řekl, 
že celkem svozové firmy navezly do spalovny 
přes 107 000 tun odpadu.  

Peroutka dodal, že zatímco váha odpadů v 
posledních letech stagnuje, jejich objem roste. 
Kromě objemu se zvyšuje i výhřevnost spalo-
vaných odpadů.  

Například v roce 2002, kdy spalovna likvido-
vala 112 000 tun odpadů, vyrobilo SAKO z 
jedné tuny odpadů zhruba 6,61 gigajoule (GJ) 
tepla, zatímco loni to bylo přibližně 6,87 GJ. 
Peroutka uvedl, že spalovna se také v letních 
měsících snažila získat větší množství lépe 
spalitelného odpadu, jako už dále nevyužitelný 
papír či textil, například z průmyslových pod-
niků. Důvodem je mimo jiné to, že v létě spa-
lovna zásobuje teplem celé město Brno.  

Spalovna by měla zlikvidovat okolo 100 000 
tun odpadů i letos. V letech 2005 a 2006 ale 
klesne objem spalování asi na 70 000 tun, po-
dotkl Peroutka.  

Důvodem bude plánovaná rozsáhlá rekon-
strukce spalovny, kdy bude ze současných tří 
kotlů fungovat jen jeden. Spalovat se tak bude 
jen komunální odpad z Brna, vysvětlil ředitel.  

Na rekonstrukci spalovny, nutnou kvůli 
zpřísněným emisním limitům, získalo Brno 
dotaci z programu ISPA Evropské unie.  

Náměstek brněnského primátora Petr Zbytek 
uvedl, že v horizontu týdnů by mělo být pode-
psáno finanční memorandum mezi Bruselem a 
Českou republikou.  

Dotace na spalovnu činí zhruba 1,5 mld. Kč 
a celková investice se odhaduje na 2,2 mld. Kč.  

Modernizace spalovny umožní zvýšit její 
kapacitu na 224 000 tun odpadů ročně, zařízení 
po ní bude fungovat pro celý Jihomoravský 
kraj i části sousedních regionů. 

Brněnská spalovna loni zlikvidovala méně odpadu  

Diamo chce na likvidaci starých 
zátěží získat peníze z EU  

Na sanaci chemické těžby uranu ve Stráži 
pod Ralskem chce tamní Státní podnik Diamo 
získat příspěvek z fondů EU. Náklady projek-
tu se odhadují na 50 mil. euro (asi 1,6 mld. 
Kč). "Ucházíme se o dotaci z fondu soudrž-
nosti. Předpokládáme, že bychom mohli získat 
až 70 procent potřebných prostředků," řekl 
náměstek ředitele SP Diamo Jan Kafka. Pod-
nik už předložil záměr krajskému úřadu, který 
ho spolu s ministerstvem životního prostředí 
posoudí.  

Pardubický kraj chce pomoci  
Brněnci s výstavbou čistírny   

Pardubický kraj chce pomoci Brněnci na 
Svitavsku s dlouho odkládanou výstavbou 
čistírny odpadních vod. Obec podala již čtvr-
tou žádost o státní dotaci, její kladné vyřízení 
je však podle zástupců kraje ohroženo nedo-
statkem peněz. Kraj by udělil obci dotaci pět 
procent z celkových nákladů podle jeho fi-
nančních možností v rozmezí dvou let.  

Proběhne stavební veletrh IBF 
Obnova a rekonstrukce památek, použití 

skla ve stavebnictví a správa nemovitostí jsou 
hlavními tématy letošního 9. mezinárodního 
stavebního veletrhu IBF. Ten se společně s 
dalšími 4 akcemi uskuteční od 20. do 24. dub-
na v Brně. Alternativní zdroje energie jsou 
hlavním tématem veletrhu technických zaříze-
ní budov SHK Brno. Veletrh Urbis je fórem 
investičních příležitostí pro města a obce. 
Novinkou je veletrh elektroinstalací a osvětlo-
vací techniky Elektro. Tématiku stavebnictví 
nově doplňuje veletrh techniky pro tvorbu a 
ochranu životního prostředí Envibrno.  

Plzeňská teplárenská, která má od ledna pronajatou 
největší skládku komunálního odpadu v Plzeňském 
kraji v Chotíkově u Plzně, upravila ceník odpadu.  

Dosavadních sedm druhů odpadu rozdělila firma 
zhruba na sto položek, ale poplatek za směsný komu-
nální odpad, který tvoří více než 90 % deponovaného 
odpadu, se nezvýšil. Občané i firmy tak budou nadále 
platit 740 korun za tunu odpadu bez DPH.  

Dále firma definovala nebezpečný odpad, který na 
skládku nepatří. Na skládce zůstala cena ve výši 777 
korun za deponování tuny směsného komunálního odpadu. Tuna dovezené stavební suti zůstává na 
178 a tuna zeminy nebo hlušiny na 42 korunách včetně DPH. PT podepsala v prosinci nájemní 
smlouvu se svazkem obcí Plzeň, Chotíkov a Město Touškov na dobu životnosti skládky. Chotíkov-
ská skládka má dvě plné odpadové kazety a dobudovaná třetí s kapacitou na pět let za 25 mil. Kč 
se začala plnit minulý měsíc. Dosud provozovala skládku firma Depona, ale město chce mít tuto 
oblast pod kontrolou. Skládka má za loňský rok dosáhnout zisku 38 mil. Kč, z čehož se uhradí 
odměna provozovateli a poplatek obcím. Na deponii bylo loni uloženo 85 000 a letos je v plánu 65 
000 tun odpadu. Zisk letošního roku odhaduje město na 29 mil. Kč. 

Plzeňská teplárenská s novým ceníkem odpadu 
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